



The third time's a charm!

John Wootton, MD
Shawville, Que.

Scientific editor, *CJRM*

Correspondence to:
Dr. John Wootton,
Box 1086, Shawville
QC J0X 2Y0

It is with a great deal of pride that I am able to announce to *CJRM*'s readership and to its authors, current and future, that as of Vol. 9, No. 1, (2004) this journal has been selected by the National Library of Medicine / National Institutes of Health for indexation and inclusion in *Index Medicus* and MEDLINE. It was the third try, but who's counting?

What does this mean? It means that instead of being easily available to only the 5000 physicians on our mailing list, material published in *CJRM* is now available to the world! This status is both a major opportunity and a great responsibility. It is an opportunity because *CJRM* will be increasingly able

ciples of rural medicine recognized as credible in Canada and around the world. This development confirms their importance and their relevance to rural practice anywhere, and the SRPC should justly feel proud of this recognition and draw strength from it.

What will this mean for *CJRM*? It is difficult to say for sure, but as there are very few other rural medical journals in the world, this change in status has the potential to have dramatic consequences. To my knowledge there is only one other rural journal in the United States, one in Australia, and one exclusively published electronically. Set against this is the fact that perhaps close to 50% of the world's population is rural! Although Canada is blessed by large rural spaces, it has a relatively small population, and the number of rural researchers is proportional to this population. As we become better known internationally it is inevitable that we will be sought as a vehicle to publish research from beyond our borders, and conversely, to become increasingly sensitive to the fact that our published papers will be read internationally.

So, interesting times are ahead — for *CJRM* for sure, hopefully also for the rural research community and, lastly, (or more properly "firstly") for the rural communities on whose behalf this journal is published.

Raise a glass wherever you are, of "Blue," of "bitter," of "schnapps" or of "grappa" . . . a toast to rural!

**. . . MATERIAL PUBLISHED IN
CJRM IS NOW AVAILABLE
TO THE WORLD!**

to position itself as the premier source for rural health publication. With that will come an increased responsibility because we will have to manage not only the expected increase in future submissions, but of course their quality, with all that that implies with respect to the need for more reviewers, and the need to find more editorial hours.

The credit, however, goes to those rural physicians who have fought since the creation of the Society of Rural Physicians of Canada to have the prin-



Persévérance récompensée

John Wootton, MD
Shawville (Qué.)

Rédacteur scientifique,
JCMR

Correspondance :
Dr John Wootton,
CP 1086, Shawville
QC J0X 2Y0

C'est avec beaucoup de fierté que je peux annoncer aux lecteurs du *JCMR* et à ses auteurs, actuels et futurs, qu'à compter du volume 9, numéro 1 (2004), la National Library of Medicine et les National Institutes of Health ont retenu notre journal pour indexation dans *Index Medicus* et MEDLINE — suite à une troisième tentative d'inscription de notre part.

Que signifie ce succès? Il signifie qu'au lieu d'être facilement disponible uniquement pour les 5000 médecins inscrits sur notre liste d'abonnés, le matériel publié dans le *JCMR* est désormais accessible dans le monde entier! Voilà à la fois une grande possibilité et une grande responsabilité. Une possibilité parce que le *JCMR* pourra de plus en plus se positionner comme principale source de publication en santé rurale, et une responsabilité accrue parce que nous devons gérer non seulement une augmentation du nombre de communications qui nous seront présentées, mais aussi, bien entendu, leur qualité, sans compter tous les aspects d'ordre administratif, par exemple trouver davantage d'examineurs et consacrer plus de temps à la rédaction.

Le crédit revient toutefois aux médecins ruraux qui luttent depuis la création de la Société de la médecine rurale du Canada pour faire reconnaître la crédibilité des principes de la médecine rurale au Canada et dans le monde entier. Ce succès confirme leur importance et leur pertinence pour la pratique rurale n'importe où et la SMRC a raison d'être fière de cette reconnaissance et d'y puiser de la force.

Quelles seront les répercussions pour

le *JCMR*? Difficile à dire, mais comme il se publie très peu d'autres journaux sur la médecine rurale dans le monde, ce nouveau statut pourrait avoir un impact spectaculaire. Sauf erreur, il y a un seul autre journal rural aux États-Unis, un en Australie et un autre publié

... LE MATÉRIEL PUBLIÉ

DANS LE *JCMR* EST

DÉSORMAIS ACCESSIBLE

DANS LE MONDE ENTIER!

en version électronique seulement. Or, on peut estimer que près de 50 % de la population du monde vit en milieu rural! Même si le Canada est béni par ses vastes espaces ruraux, sa population est relativement faible et le nombre de chercheurs ruraux est proportionnel à la population. À mesure que nous nous ferons mieux connaître sur la scène internationale, on cherchera inévitablement à recourir à nos services pour publier des recherches provenant de l'étranger. Par ailleurs, nous serons de plus en plus sensibilisés au fait que nos communications publiées seront lues sur la scène internationale.

Une période intéressante nous attend donc — pour le *JCMR*, c'est certain. Aussi pour les milieux de la recherche rurale, nous l'espérons et, en dernier lieu (ou, ce qui est plus juste, «en premier lieu»), pour les milieux ruraux pour lesquels nous publions ce journal. Où que vous soyez, levez votre verre de bière, de vin, de schnaps ou de grappa... pour porter un toast aux milieux ruraux!